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n/r Ivanu Brajovicu, predsjedniku

PODGORICA

Predmet: Odgovor na poslanicko pitanje poslanice Skupstlne Crne Gore, Maje Bakrac

Poslanica Skupstine Crne Gore, Maja Bakrac, postavila je Ministarstvu odrzivog razvoja i
turizma sljedece

POSLANICKO PITANJE

"Koji su aktuelni ili planirani razvojni projekti Regionalnog vodovoda?"

Na postavljeno poslanicko pitanje, Ministarstvo odrzivog razvoja i turizma daje sljedeci

ODGOVOR

Uje

lokalnogRjesavanje visedecenijskog problema vodosnabdijevanja Crnogorskog primorja
prethodnom periodu, bilo pitanje od najveceg znacaja za ^ajitetmp zivot k
stanovnistva i razvoj turizma kao vodece privredne grane u ovom dijelu drzave.

Nakon izgradnje dijela prve faze regionalnog vodovodnog sistema (R.VSj za Crnogorsko
primorje, tokom posljednje cetiri godine, uredno je servisirano oko 17 railiona eura glavnice i
kamate za medunarodne kreditne obaveze za koje je i Vlada CG izdala garancije Stvaranjem
zakonskih preduslova za odrzivo poslovanje Javnog preduzeca „Regionalni vodovod
Crnogorsko primorje", uz podrsku Vlade CG, odnosno resornih Mimstarstava odrzivog razvoja
i turizma i flnansija, ovo preduzece je danas u situaciji da ne samo nastavi sa odrzivim
upravljanjem ovim sistemom i otplatom znacajnih medunarodmh kreditmh obaveza,yeci da
iz sopstvenog prihoda finansira nastavak razvoja regionalnog vodovodnog sistema, sto je za
svaku podrsku. Slijede pregled prioritetnih razvojnih projekata Regionalnog vodovoda:
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1  Pnvezivanie opstine Herceg Novi na RVS. Pri kraju je tenderska procedura donosenja
odluke 0 izvodacu radova na poslovima spajanja opstine Herceg Novi na RVS koje ce ovo JP
fmansirati iz sopstvenih prihoda. Time ce dio hercegnovske nvijere od Kamenara do
Benovica, kao i hercegnovski dio poluostrva Lustica dobiti dovoljne kolicine vode za pice
visokog kvaliteta klase Al, a decenijski probiemi sa nestasicom vode ce se njesiti n
najkvalitetniji nacin.

Kada govorimo o razvoju regionalnog vodovodnog sistema potrebno je istaci i ostaie razvojne
projekte koje ovo JP u saradnji sa Vladom Crne Gore i resornim ministarstvima namjerava da
realizuje:

2. Aktivnosti na izgradnji drugog cjevovoda RVS na dionici Budva -
turisticke privrede na Crnogorskom primorje, kao i pnliv stanovnistva, koji je time
prouzrokovan, je doveo do znacajnog povecanja potreba za vodom. Navedem razloz^ uz
donosenje odluke Opstine Herceg Novi da se prikljuci na regionatai vodovodni «stem su
potvrdili neophodnost prijevremene izgradnje drugog cJ^vovoda za potrebe
vodosnabdijevanja opgtina Herceg Novi, Kotor i Tivat na dionici od
duzine 11 km. Izgradnja predmetnog cjevovoda je prvobitno planirana za 2025. god nu a j
vec sada evidentno da je aktivnosti na izgradnji novog cjevovoda neophodno zapoceti "Jelih
godina ranije kako bi se kapacitet podigao sa postojecih 330 1/s na 600 1/s, pri cemu ce sefagtdad i mogucnost dodatnog povecanja kapaciteta na 750 l/s. U tom smislu su vec
zapocete aktivnosti na izradi neophodne projektne dokumentacije za izgradnju cjevovoda.

3 Aktivnosti na prosirenju kapaciteta pumpne stanice „Budva" i prekidne komore ..Prijeyor .
ShodTpovecaidu kapaciteta cjevovoda na dionici Budva - Tivat neophodno je izvrsiti ,
povecanje kapaciteta pumpne stanice „Budva", all i prosirenje rezervoarskog prostora
naselju Prijevor, iznad Budve.

Aktivnosti na implementaciji il faze regionalnog vodovodnog sistema za ovo podrucje cijim
fSom ce se ostvariti uslovi za dugorocno odrzivo vodosnabdijevanje. su tjm znacajnije
kada se ima u vidu intenzivna realizacija investicija na izgradnji vise turistickih kompleksa,
vrijednosti od preko 2 milijarde Eura (Lustica development, Porto Novi, Porto Montenegro,
Qatari diar itd]:

4 Brodski izvoz vode za pice putem platforme za tankovanje, na lokaciji rt Krcevac u
Sutomoru. U ovom dijelu su pokrenute aktivnosti na izradi projektne dokumentacije za
izgradnju kopnenog i podmorskog cjevovoda kojim ce se omoguciti isporuka vode iz
rezertoara Durmanfdo tankera kapaciteta do 300.000 m3, pri cemu bi potencijalmm kupcima
na raspolaganju bila kako hlorisana, tako i nehlorisana voda.

5 javno preduzece „RegionaIni vodovod Crnogorsko primorje", pored redovnih aktivnosti i
primarnih razvojnih projekata, intenzivno radi na prezentovanju mogucnosti koriscenja
Lpaciteta izvorista Bolje Sestre u komercijalne svrhe, odnosno mogucnosti plasiranja vode za
pice na inostrano trziste, all i koriscenja ostalih izgradenih kapaciteta " svrhu daljeg razvoja
gdje se izdvajaju: izgradnja fabrike za flasiranje vode na lokaciji „Bolje Sestre unaprijedenjeSeritskrifikasnosti u poslovanju preduzeca upotrebom hidro i solarne energije,
valorizacija 90 km duge opticke infrastrukture itd.

Kada je u pitanju komentar poslanice Bakrac u vezi problema sa vodosnabdijevanjem
pojedinih djelova opstina na Crnogorskom primorju, potrebno je i vazno istaci da od 201_
godine nema ni jeLog razloga zbog cega bi na Crnogorskom primorju trebalo da bude



restrikcija u vodosnabdijevanju, jer je zavrsetkom 1. faze RVS obezbijedeno mnogo vise vode
za pice visokog kvaliteta, klase Al, od ukupnih sadasnjih potreba. Sa druge strane, na
podrucju pojedinih opstina, a posebno Bara i Ulcinja, nalaze se na desetine hiljada
individualnih objekata za stanovanje koji nijesu spojeni na lokalnu vodovodnu infrastrukturu.
Navedena obaveza iskljucivo pripada lokalnim samoupravama i lokalnim vodovodnim
preduzecima i crnogorski Parlament, ali i Vlada su i u ranijem periodu analizirali ovaj problem
ustanovivsi da vec decenljama unazad donosioci odiuka na lokalnom nivou ne zele da se
ukljuce u rjesavanje ovog problema od vitalnogznacaja za gradane u tim opstinama. Paradoks
je da upravo kroz ova naselja prolazi cjevovod RVS sa vec izgradenim odvojcima za isporuku
vode. Vlada Crne Gore je jula 2016. prilikom usvajanja novog Zakona o regionalnom
vodosnabdijevanju definisala mogucnost i stvorila zakonske pretpostavke da, u slucaju da
opstine i lokalni vodovodl na Crnogorskom primorju ne realizuju ove obaveze, realizaciji tih
projekata moze pristupiti i JP Regionalni vodovod, ali pod jasno preciziranim usiovima.
Najdrasticniji primjer neorganizovanosti lokalne vodovodne politike i samog vodovodnog
menadzmenta je Bar, u kojem se od 2007. nije izgradio ni jedan metar potrebne infrastrukture
kako bi se stavio u funkciju jos koji od sest predvidenih odvojaka RVS za ovu opstinu, osim
jednogkoji je sada u funkcijl, iako je najveca nesta^ca za vodovodom za pice u Baru.
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